
جدال عصر امروز بارسلونا و اتلتیکو مادرید در نوکمپ تا حد زیادی 

می تواند تکلیف دو تیم برای رسیدن به عنوان قهرمانی این فصل 

لالیگا را مشـــخص کند. رویارویی دو تیم مدعی که در هفته های 

اخیر هر دو با لغزش هایی که داشته اند باعث داغ ترشدن کورس 

قهرمانی در لالیگا شده اند. البته در این میان رئال مادرید نیز که 

فردا شب مسابقه ای حســـاس برابر سویا خواهد داشت به دقت 

اتفاقات این مسابقه را زیر نظر خواهد داشت و درصورتی که تیم 

همشهری اش نتواند سه امتیاز این دیدار را تصاحب کند با برتری 

برابر ســـویا نه تنها این تیم را از قهرمانی ناامید خواهد کرد، بلکه 

می تواند به صدر جدول برسد. 

شرایط عجیب جدول
حساس ترین دیدار هفته های پایانی لالیگا در نوکمپ برای بارسا 

شرایط عجیبی دارد؛ چراکه حتی درصورت برتری در این مسابقه 

نیز تضمینی برای صدرنشینی در جدول نخواهد داشت؛ چراکه 

با وجود امتیاز برابر با رئال مادرید هر دو مسابقه ال کلاسیکو را به 

این حریف قدیمی باخته اند و اگر رئال هم در بازی خود به برتری 

برســـد این شاگردان زیدان هستند که بالاتر از آبی و اناری ها در 

بالای جدول قرار می گیرند. بارسا دو هفته پیش در دیداری خانگی 

برابر گرانادا شکستی ناباورانه را تجربه کرد تا بهترین فرصت برای 

صدرنشینی را از دســـت بدهد. به این ترتیب شرایط برای رونالد 

کومان ســـخت تر شد و این نتیجه در مقطع حساس فصل کافی 

بود تا شانس خوبی برای این تیم از دست برود. 

بارسا این فصل همانند سال قبل اصلا در شرایط خوبی قرار ندارد 

و مشکلات زیادی را تجربه کرده است. از داستان جدایی مسی در 

ابتدای فصل تا مشکلات تیم در نتیجه گیری و تغییرات مدیریتی و 

دست آخر هم ماجرای پرحاشیه حضور در سوپرلیگ اروپا همگی 

باعث شد تا فصلی پرنوسان برای کاتالان ها رقم بخورد. کنار رفتن از 

لیگ قهرمانان آن هم در نخستین مرحله حذفی نتیجه ای ضعیف 

برای کومان و شاگردانش محسوب می شد. با این حال او هنوز این 

فرصت را دارد که تیمش را در این فصل به دو قهرمانی رســـانده و 

نامش را به عنوان یک مربی موفق مطرح کند. جام نخست چند 

هفته پیش و پس از برتری 4 بر صفر برابر اتلتیک بیلبائو در فینال 

جام حذفی به دســـت آمد و اگر در لیگ هم کمی خوش شانس 

باشند و به خصوص در بازی امروز 3 امتیاز را کسب کنند می توانند 

به فتح لالیگا نیز امیدوار باشند. 

هفته گذشته نیز بارسا با درخشش لئو مسی که دو گل تیمش را زد 

موفق شد والنسیا را در دیداری دشوار شکست دهد و در بازی امروز 

نیز امید به درخشش این ستاره آرژانتینی بسته است. مسی این 

روزها در شرایط خوبی قرار دارد و اگر بارسا بتواند دومین جام فصل 

را نیز تصاحب کند، شانس تمدید قرارداد او تا حد زیادی افزایش 

خواهد یافت و خوان لاپورتا می تواند در شرایط بهتری با او مذاکره 

کند. جالب اینکه با وجود نمایش پر فراز و نشیبی که آبی واناری ها 

در این فصل داشته اند، اما آنها بهترین رکورد در بازی های خارج از 

خانه را در این فصل لالیگا در اختیار دارند. شاگردان کومان از 17 

مسابقه در زمین رقبا 37 امتیاز کسب کرده اند و البته در خانه نیز 

عملکرد نسبتا خوبی داشته اند، اما امتیازاتی که در 6 بازی خود 

در نوکمپ از دست داده اند ممکن است در انتهای فصل برای این 

تیم گران تمام شود. شکست در بازی امروز تا حد زیادی آنها را از 

قهرمانی دور خواهد کرد و به این ترتیب نبرد قهرمانی بین دو تیم 

مادرید ادامه خواهد داشت. اگرچه در بازی فردا شاگردان خولن 

لوپتگی، سرمربی سابق رئالی ها که فصل بسیار خوبی را پشت سر 

گذاشـــته و به خوبی پابه پای سه تیم بالای جدول که برای کسب 

عنوان قهرمانی تلاش می کردند در سرنوشت قهرمان این فصل 

تاثیر زیادی خواهند داشت و اگر بتوانند از رئال امتیاز بگیرند رقابت 

برای قهرمانی در سه هفته باقیمانده بسیار جذاب تر نیز خواهد بود. 

پس از 7 سال
بارسا برای دیدار فینال گونه امروز مارتین برایت وایت را پس از مدتی 

مصدومیت در اختیار خواهد داشت، اما بعید است مهاجم خود 

را از ابتدا راهی زمین کند و احتمالا دوباره از زوج مسی و گریزمان 

استفاده خواهد کرد. 

دیدار امروز دو تیم رویارویی دو مهاجم سرشناس دو تیم با همبازیان 

سابق شان خواهد بود. آنتوان گریزمان که در این فصل با 14 گل 

و 10 پاس گل عملکرد خوبی در ترکیب کاتالان ها داشته برابر تیم 

سابقش انگیزه های زیادی برای درخشش دارد. در سوی مقابل 

میدان نیز لوئیس سوارز اروگوئه ای درحالی برای نخستین بار از 

زمان جدایی اش از بارســـا به نوکمپ برمی گردد که پس از سپری 

کردن دوران مصدومیت هنوز نتوانسته گلزنی کند و شاید در این 

دیدار مهم بتواند گره گشای تیمش باشد. دو تیم 7 سال پیش در 

هفته پایانی لیگ جدالی سرنوشت ساز برای قهرمانی داشتند که 

درنهایت این روخی بلانکو بود که با برتری برابر بارسا جام قهرمانی 

را بالای سر برد. حالا دو تیم بار دیگر در هفته های پایانی جدالی 

حســـاس را مقابل هم برگـــزار خواهند کرد که البته نقش این دو 

بازیکن در ترکیب تیم های خود می تواند بسیار مهم باشد. سوارز 

در شـــرایطی بارسا را ترک کرد که دوســـت داشت همچنان در 

نوکمپ بماند، اما رونالد کومان و مدیران آن زمان باشگاه تمایلی 

به حفظ او نداشتند و این مهاجم گلزن مجبور شد اتلتیکو را برای 

ادامه فوتبالش انتخاب کند. انتخابی که تا حد زیادی موفق بود 

و او توانست در تیم جدیدش خیلی زود جا افتاده و گلزنی هایش 

را ادامه دهد. او که سومین گلزن برتر تاریخ بارسا است امروز باید 

برای گشودن دروازه تیم سابقش تلاش کند. اگرچه پیش از این نیز 

گفته بود با وجود اینکه تمام تلاش خود را برای گلزنی به این تیم 

انجام خواهد داد، اما درصورت گلزنی، شادی نخواهد کرد. سوارز 

در 34 سالگی همچنان در شرایط خوبی قرار دارد و با 19 گل در 

34 بازی یکی از بهترین های این فصل لالیگا بوده است. با این 

حال مصدومیت اخیرش باعث شد تا بازی های زیادی را در سه ماه 

اخیر از دست بدهد و حالا برای نخستین بار در این فصل به مصاف 

یاران سابقش خواهد رفت. او در دیدار رفت دو تیم به دلیل ابتلا به 

کرونا غایب بود و نتوانست در جریان برتری یک بر صفر اتلتیکو در 

زمین مسابقه حاضر باشد. 

تغیییرات سیمئونه
اتلتیکومادرید از هفته چهاردهم صدر جدول را تصاحب کرد و از 

آن زمان تاکنون همچنان رتبه نخست را در اختیار دارد. شاگردان 

سیمئونه اگرچه در هفته های اخیر با از دست دادن امتیازات، دو 

رقیب اصلی را در نزدیکی خود می بینند، اما همچنان سرنوشت 

قهرمانی در دستان خودشان است. آنها شانس خوبی برای کسب 

نخستین قهرمانی خود از سال 2014 دارند به شرطی که در بازی 

امروز بتوانند سه امتیاز را از آن خود کنند. حتی تساوی هم به ضرر 

ایـــن تیم خواهد بود؛ چراکه رئـــال برابر این تیم نیز در دیدارهای 

رودررو موفق تر بوده و درصورت مساوی شـــدن امتیازات، برتری 

با تیم همشـــهری خواهد بود. در چنین شرایطی که دو تیم برای 

موفقیت در این فصل به برد نیاز دارند باید انتظار دیداری جذاب 

و تماشایی را داشته باشیم. 

روزنامه »آاس« اســـپانیا معتقد است ســـیمئونه برای این دیدار 

تغییراتی را در تیمش ایجاد خواهد کرد که شـــاید مهم ترین آنها 

نیمکت نشینی ژوائو فلیکس باشد: »سرمربی آرژانتینی اتلتیکو 

تصمیم دارد تیمش را به سه هافبک در میانه زمین راهی مسابقه 

کند و احتمالا کوندوگبیا پس از نمایش خوبی که برابر الچه داشت 

دوباره شـــانس بازی در ترکیب اصلی را به دســـت خواهد آورد. از 

ســـوی دیگر به نظر می رسد ژوائو فلیکس و کوریا در این مسابقه 

نیمکت نشین خواهند بود و سیمئونه در نیمه دوم از آنها استفاده 

خواهد کرد. این درحالی اســـت که فلیکس در 77 درصد و کوریا 

در 65 درصد بازی های این فصل تیم شان فیکس بوده اند، اما در 

این مسابقه تغییرات تاکتیکی سیمئونه باعث می شود تا از روی 

نیکمـــت بازی را آغاز کنند. اولویت مربی آرژانتینی در این دیدار 

خارج از خانه گل نخوردن تیمش است و البته با توجه به شرایط 

جدول باید به فکر گشـــودن دروازه حریف هم باشد و با توجه به 

اوضاع بد خط دفاعی حریف می تواند شانس خوبی برای رسیدن 

به این هدف داشته باشد. کوندوگبیا در بازی الچه راهی زمین شد 

تا کوکه استراحت کند، اما به قدری خوب کار کرد که بعید است 

برای مســـابقه امروز نیمکت نشین شود. از سوی دیگر سیمئونه 

معمولا برای تمامی دقایق بازی تیمش برنامه دارد و به همین دلیل 

تصمیم دارد در نیمه دوم از سرعت و قدرت بازیسازی فلیکس برای 

حمله به سمت دروازه حریف استفاده کند. در این مسابقه مارکوس 

یورنته نیز احتمالا نزدیک تر به سوارز در خط حمله به بازی گرفته 

خواهد شد تا بتواند نقش موثرتری در حملات تیمش داشته باشد.«
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جدال سرنوشت ساز بارسا - اتلتیکو در نوکمپ

نبرد قهرمانی

گفتوگو

محمدمهـــدی و محمدطاهـــا 10 ســـاله به 

نخبه هـــای اتومبیلرانـــی در قزوین شـــهره 

شـــده اند؛ نخبه هایی که با قدوقامت و ســـن 

کم شان آفرود می کنند و پشت فرمان پاترول 

40ســـاله پدربزرگ که اتفاقا مربی شـــان هم 

هست، می نشینند و فرازوفرودهای جاده های 

پرپیچ و خم را به راحتی عبور می کنند. البته 

هرچقدر پشـــت رول پاتـــرول و آفرود کردن 

برایشان آسان به نظر می رسد، دست اندازهای 

مســـیر رســـیدن به معرفی استعدادشان به 

دنیـــا پر از چاله و پیچ وخم هایی اســـت که به 

سختی از پس بعضی هایشان برآمده اند و برای 

بعضی هایشان هم پا را روی پدالی گذاشته اند 

که برای حرکت نیاز به دنده حمایت مسئولان 

دارد. این دو نابغه 10ساله کفش آهنین به پا 

کرده اند تا به شـــهرت جهانی در رشته ای که 

عاشقش هستند، برسند ولی هنوز رکورد ملی 

ثبت شده شان هم آن طور که باید و شاید اعلام 

رســـمی نشده اســـت و همین هم »احسانی« 

پدربزرگ این بچه ها را آشـــفته و نگران کرده 

اســـت. نگران از اینکه نکند آخرین راه رفتن 

و دل کندن از کشـــوری باشد که پای رفتن از 

خاکش را ندارند. گفت وگوی »فرهیختگان« با 

پدربزرگ و مربی دو نابغه کودک اتومبیلرانی 

ایران را در ادامه می خوانید.

محمدمهدی و محمدطاها چند ساله بودند که 

متوجه علاقه و استعدادشان برای آفرود شدید؟

از سه سالگی احساس کردم شوق کودکی و علاقه 

به رانندگی دارند و از آنجایی که خودم در کار آفرود 

و در این ورزش بودم این اســـتعداد را کشـــف کردم 

و از همان جـــا آرام آرام آموزش برای محمدمهدی و 

نقشـــه خوانی برای محمدطاها را شروع کردم. اول 

کنار خودم جلوی فرمان نشاندم شـــان و این ادامه 

داشـــت تا اینکه محمد در 6 سالگی کامل مسلط 

شد و یک روز این ریسک را کردم که به او بدون حضور 

خـــودم اجازه رانندگی بدهـــم و از همان جا محمد 

مستقل شد و توانســـت از صفر تا 100 رانندگی را 

خودش انجام بدهد. 

برای شما که پدربزرگ بچه ها هم هستید سخت 

نبود که مربیگری شان را انجام دهید؟

خیلی ســـخت اســـت و من در این مورد ســـختی 

مضاعفی کشـــیدم. اول اینکه این دو تا بچه بودند 

و مسئولیت شـــان را برعهده گرفته بودم و با اینکه 

پدربزرگ شان هستم ولی خب اختیار کامل نداشتم 

و از تـــرس اینکه مردم هم می دیدند و قضاوت های 

مختلفی می کردند، فشار های زیادی را تحمل کردم 

ولی به خاطر علاقه بچه هـــا آموزش را انجام دادم. 

آموزش راحتی نبود چراکه جایی هم نبود که مجوز 

قانونی برای آموزش داشـــته باشم تا با خیال راحت 

فقط روی آموزش تمرکز کنم. من این اختیار و مجوز 

را نداشتم و ریسک جبران ناپذیری را کردم که بدون 

خطر و اشتباه خداراشکر به سرانجام رساندم و الان 

محمدمهدی در دنیا نمونه نـــدارد. این بچه نابغه 

و اعجوبه اســـت و من شـــب و روزم را برای یادگیری 

محمدمهدی گذاشتم. 

و بالاخره محمدمهدی درخشید، رکورد ملی چه 

تاریخی ثبت شد؟

با هماهنگی هایی که بعد از برگشت ما از امارات با 

فدراسیون همگانی و اتومبیلرانی انجام دادیم بالاخره 

در تاریخ 11 بهمن 98 این ثبت در قزوین انجام شد. 

گفتـــه بودید برای ثبت رکـــورد ملی هم خیلی 

دوندگی داشتید. 

بله برای این رکورد هم ســـختی هایی کشـــیدم که 

اگر بخواهم بنویســـم به اندازه یک کتاب می شود. 

ولی خب چون نتیجه کار منجر به ثبت رکورد شـــد 

نمی خواهم از آن سختی ها بگویم. لشگری رئیس 

اتومبیلرانی قزوین هم به اندازه ما سختی کشید و 

همکاری خیلی خوبی با ما برای ثبت رکورد داشت. 

در رشـــته اتومبیلرانی در سراسر تاریخ اتومبیلرانی 

ایران هیچ رکوردی با این سبک ثبت نشده بود و من 

از مسئولان وقت فدراسیون که این داشته را ندیده 

گرفتند گلایه مندم، آنهـــا فقط معرفی کردند ولی 

تمام دوندگی ها، رفت وآمد هـــا و هزینه ها را خودم 

انجام دادم. یک ماشین در این راه گذاشتم که بماند 

فرسوده و مستهلک شد و درحقیقت از زندگی ساقط 

شـــدیم تا این اتفاق افتاد. یک بار حمایت نکردند؛ 

به خصوص رشته اتومبیلرانی که هزینه های زیادی 

را می طلبد. این ورزش ســـنگینی است ولی حتی 

یک حامـــی مالی را هم به ما معرفی نکردند. حتی 

یک اسپانســـر هم که قبلا آمد، نگذاشتند کمکی 

کند. یک بار محمدمهدی را به عنوان استعداد برتر 

اتومبیلرانی معرفی نکردند، چه اشکالی داشت که 

ما این مشکلات را با وجود اسپانسر حل می کردیم؟ 

اسپانسر نداشتیم و اذیت شدیم. 

برای رکورد گینس دوبار هم به امارات رفتید ولی 

دست خالی برگشتید، چرا؟

مسئولان ثبت رکورد گینس به خاطر تحریم ها به ایران 

نمی آمدند و ما ناچار بودیم یا به ترکیه یا امارات برویم و 

از آنجایی که فدراسیون امارات در اتومبیلرانی مطرح 

است ما ترجیح دادیم به این کشور برویم. با نامه ای 

که به سختی از فدراسیون اتومبیلرانی گرفتیم بدون 

هیچ حمایتی راهی این کشور شدیم و برای ثبت رکورد 

جهانی با دو بچه خیلـــی غریبانه به امارات رفتیم. 

ولی معرفی نامه ای که فرســـتاده بودند معلوم نبود 

کجا رفته که به امارات نرسیده بود. از امارات دست 

خالی برگشتیم و پیگیری کردم که چرا معرفی نامه به 

امارات نرسیده که گفتند اشتباه شده ببخشید! انگار 

ما را به کرج فرســـتاده بودند که اشتباه شده بود، ما 

با دو بچه به یک کشور غریب رفته بودیم و خبری از 

معرفی نامه نبود. برای بار دوم و بعد از پیگیری های 

فراوان گفتند پشـــیمان شده اند و اصلا چه دلیلی 

دارد ما به امارات نامه بدهیم! بالاخره با پادرمیانی 

یکی از نماینده های مجلس نامه را گرفتیم و این بار 

با خودمان به امارات بردیم. آنجا گفتند ما این رزومه 

را به نام محمد ثبت می کنیم ولی شما باید یک رکورد 

ملی از کشور خودتان داشته باشید تا به نام ایران ثبت 

شود وگرنه شما می توانید اینجا به نام امارات رکورد 

ملی را ثبت کنید. 

و شما هم قبول نکردید. 

بله، به هرحال ما ایرانی هســـتیم و دوست داشتیم 

رکورد به نام ایران باشد، به همین خاطر برگشتیم به 

ایـــران تا رکورد ملی را ثبت کنیم. همین ثبت رکورد 

ملی هم متاســـفانه طول کشید ولی هنوز که هنوز 

است قرار است رکورد ثبت شده و معرفی نامه را مجدد 

برای ورودی ثبت رکورد گینس امارات بفرستند ولی 

نه رکورد را اعلام عمومی کردند، نه فرســـتادند و نه 

حمایتی شـــده است. فدراسیون و وزارت ورزش که 

متولی اصلی اســـت تا به عنوان یک نابغه ایرانی از 

این استعدادها حمایت کنند غیر از شبکه استانی و 

چند خبرگزاری هیچ جا اعلام نکردند. 

مسئولان فدراسیون و وزارت ورزش حمایتی از 

شما برای ثبت رکورد نکردند؟

چند وقت پیش با دبیر فدراسیون، خماری دیداری 

داشتیم که قول هایی داد و حرف های ما را نوشت و 

قرار شد با رئیس فدراسیون صحبت کنند. واقعیتش با 

روی کار آمدن کادر جدید فدراسیون به ما یک سری 

قول ها دادند که اگر عملی شود ما در خدمت ایران و 

اتومبیلرانی ایران هستیم. البته ما اینقدر وعده و وعید 

شنیدیم و محقق نشد که دیگر از خودمان هم بدمان 

می آید. امیدوارم این بار محقق شود و این رکورد را به 

مردم اعلام و ما را به فدراسیون جهانی معرفی و نیاز 

ما برای داشتن اتومبیل آفرود به روز و مجهز را برطرف 

کنند. ما نمی خواهیم مجبور باشیم که به رفتن فکر 

کنیم، این بچه ها برای این مرز و بوم هستند. با اینکه 

برای اولین بار حتی در دنیا این رکورد را ثبت کردند 

ولی مورد بی مهری و بی توجهی قرار گرفته اند. بچه ها 

از کشورهای دیگر پیشنهاد دارند ولی نمی خواهم و 

دوست نداریم از ایران برویم و با تمام وجود امیدوارم 

حمایت مان کنند. 

بچه ها به چه چیزهایی برای رشـــد بیشـــتر و 

درخشش در دنیا نیاز دارند؟

نیاز اصلی بچه ها برای پیشرفت ماشین برای آفرود 

است، ماشین من با 40 سال قدمت دیگر قابلیت کار 

ندارد و فقط برای تمرین و دستگرمی می شود از آن 

استفاده کرد. از زندگی خودمان زدیم که این بچه ها 

در مسیر علاقه و تلاش شان کمبودی نداشته باشند 

ولی اولین خواسته ما ماشین مجهز و به روز برای آفرود 

است. این بچه ها در مسابقات جهانی راه خودشان 

را پیدا می کنند. باور کنید مسئولان این رکورد را به 

کشور و دنیا معرفی کنند خود خارجی ها توجه شان 

به این بچه ها جلب می شـــود و درآمدزایی خواهند 

داشت. این بچه ها فقط برای شروع کمی حمایت 

می خواهند تا افتخار ایران شوند. با ثبت رکورد جهانی 

در گینس ایـــن بچه ها می توانند به عنوان نماینده 

بچه ها در دنیا معرفی شوند. 

محمدمهدی  انگیزه و اشتیاق برای تلاش بیشتر 

دارد؟

بله او هم روحیه اش را حفظ کرده و هم عاشـــق این 

کار اســـت، به درس و فعالیت های اجتماعی اش 

هم با اشتیاق می رسد. هر هفته تمرین دارد حتی 

اگر ماشین خراب شـــود تعمیر می کنم که دوباره 

تمرین کند. یک بار به محمدمهدی از طرف مسئولان 

استانی قول دادند که یک ماشین هدیه می دهند 

و محمـــد تا مدت ها مدام خبر این قول را می گرفت 

ولـــی به جای آن بعد از یک مدت گفتند در توان ما 

نیست و مبلغی به ما هدیه دادند که این بچه خیلی 

ناراحت شد. 

با تمام سختی ها چه حسی دارید از اینکه مربی 

نوه های خودتان هستید و چه برنامه ای دارید؟

من حس خوبی برای این بچه ها دارم، برای اولین بار 

کار نادری را انجام دادم، درســـت است که مربی و 

کشف استعداد خیلی مهم است ولی من خوشحالم 

که جزء اولین های آفرود در کشور بودم و حالا اولین 

مربی برای کشـــف استعداد بچه هایی در این سن 

هستم. خداراشکر این اتفاق افتاد. الان هم حاضرم 

اگر فدراســـیون همکاری کند و محمد را به شرایط 

ایده آل برساند درخصوص اســـتعدادیابی با خود 

فدراســـیون همکاری کنم و هرچه در توانم هست 

را بگـــذارم. در امارات می گفتند بـــروم و در حوزه 

اســـتعدادیابی با آنها همکاری کنم ولی حقیقتش 

این است که نمی توانستم بروم. امیدوارم مسئولان در 

ورزش ایران باعث شوند ما پای دل مان در ایران بمانیم 

و مجبور به رفتن به کشورهای دیگر نشویم، چراکه 

می خواهم این بچه ها پرچم ایران را در دنیا بالا ببرند.

گفت وگو با مربی نابغه های کوچک آفرود که می گویند در آستانه مهاجرت هستند
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